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Inleiding
Atletiekbaan Amaliapark in Leidsche Rijn heeft een unieke ligging midden in de wijk. Hoewel de baan 
door de atletiekverenigingen en loopgroepen wordt gebruikt voor trainingen, is er gedurende week 
nog ruimte voor meer bezetting. De gemeente heeft samen met gebruikers, SportUtrecht en andere 
stakeholders het onderliggende plan uitgewerkt, met als doel de atletiekbaan Amaliapark een 
nieuwe start te geven, waarbij de baan beter benut wordt en vaker toegankelijk is. Door het 
renoveren van de atletiekbaan tot een goede en veilige trainingsbaan en de inzet van de 
verenigingen, zal de atletieksport in Leidsche Rijn een flinke impuls kunnen krijgen. Daarnaast zullen 
de nieuwe mogelijkheden meer en andere gebruikers trekken, die ook op de atletiekbaan terecht 
kunnen voor het beoefenen van hun sport.

Huidige situatie 
De atletiekbaan ligt in het Amaliapark ingeklemd tussen de Monarchvlinderlaan en de Busbaan 
Parkwijk, met aangrenzend het Leidsche Rijn College en Sporthal De Sportcampus. 
De atletiekbaan wordt gebruikt door de atletiekverenigingen Hellas, U-track en de loopgroepen van 
Trecho, Athletic Point en Running. De baan wordt ook gebruikt door scholen. De bezetting is ondanks 
deze gebruikers laag ten opzichte van andere sportaccommodaties.
De atletiekaanbieders (van met name looptrainingen) geven aan dat de verouderde baan hen nu 
tegenhoudt om meer trainingen en workshops aan te bieden. Daarnaast kampen vooral de 
atletiekverenigingen met een tekort aan kader (trainers), om het groeiende aantal kinderen en 
jeugdigen in Leidsche Rijn een goed aanbod te kunnen doen.

Het Amaliapark is echter veel groter dan de atletiekbaan alleen. In het park ligt al een aantal 
speelvoorzieningen, maar omdat de wijk sterk groeit wordt er vanuit de gemeente gewerkt aan een 
grotere speelplek voor de jeugd (circa 7 – 12 jaar)  rondom de bestaande klimtoren. Ook komen er 
meer beweeg- en ontmoetingsmogelijkheden voor alle leeftijden, met accent op 12+. Deze keuzes 
zijn bepaald naar aanleiding van het participatietraject vanuit de wijkopgave Leidsche Rijn. 
Op dit moment liggen er in het Amaliapark twee verharde basketbalvelden bij de school, een 
skatebaan, een klimpiramide en een grasvoetbalveld. In de periode najaar 2020 tot voorjaar 2021 
worden hieraan nog een multisportkooi voor voetbal, basketbal en hockey en een upgrade van de 
speelvoorzieningen voor kinderen van 7 – 12 jaar toegevoegd.

Waar willen we naar toe
Het Amaliapark, waar het park, de openbare speelvoorzieningen en de georganiseerde sport naast 
elkaar liggen, wordt na de renovatie van de atletiekbaan en de aanleg van de extra 
speelvoorzieningen een dynamische ontmoetingsplek, waar bewoners van jong tot oud kunnen 
spelen, bewegen en sporten.

Voor de doorstart van de atletiekbaan is samen met een flink aantal stakeholders en SportUtrecht 
een plan ontwikkeld, gericht op zowel fysieke, bouwkundige aanpassingen als op ideeën voor meer 
en andersoortige bezetting. Een aantal uitgangspunten is hierbij leidend geweest:

 De baan is voor de atletiek een goede, veilige trainingsbaan, geschikt voor diverse 
atletiekonderdelen. Officiële wedstrijden vanuit de atletiekunie worden hier niet georganiseerd. 

 Gebruik van de baan door individuele sporters wordt mogelijk gemaakt.
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 Het aanbod aan speelvoorzieningen in het park is toereikend voor de wijk. Op de atletiekbaan 
komen geen openbare speelvoorzieningen.

 In onze stad is het beleid dat sportvoorzieningen niet gratis worden aangeboden. Individueel 
gebruik atletiekbaan is om deze reden niet gratis.

Alle stakeholders, bestaande uit (atletiek)verenigingen en andere aanbieders, Sport Utrecht en wijk 
en welzijnsorganisaties geven aan dat zij verwachten dat de bezetting van de baan zeker toe zal 
nemen als de baan weer voldoet aan de kwaliteitseisen. Een te realiseren ontmoetingsruimte  is voor 
hen een belangrijke toevoeging. De verenigingen zoeken daarnaast nadrukkelijk de samenwerking bij 
uitbreiding van het aanbod aan het grote aantal kinderen en jeugdigen in Leidsche Rijn. 

Hardlopen is een zeer populaire activiteit, die ook vaak individueel beoefend wordt. De atletiekbaan 
kan voor wijkbewoners een plek zijn waar veilig kan worden hardgelopen, vooral in de avonden. Om 
dit mogelijk te maken is het nodig om de accommodatie op een eenvoudige wijze open te stellen 
tegen een laag, individueel tarief. Door het invoeren van een dalurentarief verlagen we de daarnaast 
de drempel voor huidige welzijnsorganisaties of buurtwerkers om met doelgroepen activiteiten op 
de baan te organiseren. Het gebruik van de atletiekbaan zal hierdoor kunnen toenemen, met name in 
de uren waarin nu nog geen activiteiten zijn. 

Het plan behelst ook de toevoeging van een calisthenicspark en de mogelijke inpassing van 
beachvolleybalvelden en een bowlsstrook. Door het dubbelgebruik komen verschillende sporters ook 
met elkaar in contact, waardoor een aantrekkelijke wisselwerking kan ontstaan tot het lid worden 
van de atletiekvereniging, deelnemen aan loopgroepen of gebruik maken van de baan of 
calisthenicsvoorziening als individueel sporter en/of bewoner van de wijk.

Maatregelen
Hieronder geven wij u een overzicht van de voorgenomen aanpassingen en maatregelen. Een aantal 
hiervan is nog niet definitief, omdat met een aantal partijen de gesprekken nog lopen. Eind 
december is het definitief ontwerp klaar, zodat de renovatie van de atletiekbaan in het zomerseizoen 
2021 kan plaatsvinden. Vanwege de weersomstandigheden is dit de periode waarin dit uitgevoerd 
moet worden. 

De atletiekbaan wordt gerenoveerd 
De atletiekbaan wordt gerenoveerd volgens de huidige 
kwaliteitseisen. In overleg met de atletiekverenigingen 
is besloten dat niet alle atletiekonderdelen 
terugkomen. Eén verspring-, de polsstokhoogspringen- 
en de steeplechase faciliteiten vervallen. De toplaag van 
de rondbaan wordt vernieuwd, evenals de 
voorzieningen voor de overige technische nummers, 
zodat de baan weer veilig en verantwoord gebruikt kan 
worden. Het is daarmee een goede trainingsbaan voor 
jeugd en senioren. Voor wedstrijden die via de 
atletiekbond geregeld worden, kunnen de clubs terecht 
op de atletiekbanen Maarschalkerweerd en Overvecht. 
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Toegang voor individuele sporters wordt mogelijk
Toegang tot de atletiekbaan wordt mogelijk gemaakt voor individuele sporters die 
graag in een veilige omgeving willen hardlopen. Hardlopen is één van de meest 
populaire beweegactiviteiten en wordt vaak individueel en buiten 
verenigingsverband beoefend. Om deze sporters een veilige omgeving te 
verschaffen op de atletiekbaan, wordt het hek voorzien van een 
toegangscodesysteem, zoals dat ook al succesvol wordt ingezet bij de 

gemeentelijke gymzalen. Via het al bestaande reserveringssysteem kunnen mensen gemakkelijk en 
op heel korte termijn de baan online reserveren voor ca. € 2,50. Het aantal mensen per uur wordt 
daarbij beperkt, zodat er voldoende ruimte is. De baan zal hiervoor opengesteld worden op niet-
verhuurde uren, met name overdag en in het weekend. Deze mogelijkheid wordt twee jaar als pilot 
aangeboden en via het reserveringssysteem en de beheerder in deze periode gemonitord. Hierna 
volgt een evaluatie of de pilot wordt doorgezet en mogelijk wordt uitgebreid naar de andere 
atletiekbanen in Utrecht. In de pilotperiode wordt deze mogelijkheid voor individueel gebruik alleen 
ingezet op de atletiekbaan Amaliapark. 
Met het openstellen van de baan voor individuele lopers waarbij geen toezicht is vanuit een 
vereniging bestaat de kans op oneigenlijk of onreglementair gebruik. In de pilotperiode monitoren 
we dit door de waarnemingen van de sportparkbeheerders en mogelijk de beheerder van de 
sporthal. 

Dalurentarief overdag en in het weekend wordt ingevoerd
Welzijnsorganisaties en de sportverenigingen geven aan meer 
mogelijkheden te zien voor het aanbieden van sportactiviteiten 
aan doelgroepen overdag, als het maatschappelijk dalurentarief 
toegepast wordt. Het gaat daarbij om activiteiten voor ouderen, 
rolstoelers, werkzoekenden, jongeren, etc.
Voor deze atletiekbaan willen we daarom een dalurentarief 
invoeren, dat aansluit bij de systematiek die ook wordt toegepast 
bij gymzalen: het maatschappelijk tarief wordt verlaagd naar 
72,5% van het reguliere maatschappelijke tarief van € 26,25 naar 

19,-- per uur (tarief 2020). Ook voor het individuele gebruik is het toegangstarief gebaseerd op dit 
dalurentarief. Het dalurentarief zal als pilot voor de periode van 2 jaar worden ingevoerd op deze 
atletiekbaan, om daarmee het gebruik op deze baan te stimuleren.

Een calisthenicspark wordt aangelegd
Nabij het bestaande gebouw wordt een calisthenicsvoorziening 
gerealiseerd, gericht op zowel atletiektrainingen als 
krachtsportgebruik. Zowel de atletiekverenigingen als de 
welzijnsorganisaties geven aan dat dit een goede toevoeging is 
op de bestaande faciliteiten, waarmee zij hun trainingen 
meerwaarde kunnen geven. Door de combinatiemogelijkheid van 
de krachttraining met de training op de baan wordt het 
aantrekkelijker voor verenigingen, loop- of bootcampgroepen om de 
atletiekbaan (langer) te huren. 
De voorkeur gaat uit naar plaatsing van de calisthenicsvoorziening buiten de hekken van de 
atletiekbaan, zodat ook omwonenden hiervan gratis gebruik kunnen maken. In de komende 
maanden wordt dit projectmatig aangepakt om de locatie, het ontwerp en de afspraken over 
onderhoud en beheer te bepalen.

Voorbeeld calisthenicspark

Rollatorloop op atletiekbaan in Zundert
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Realisatie van een nieuwe ontmoetingsruimte 
Vanuit de verenigingen is een grote wens om een 
ontmoetingsruimte te hebben voor ouders en sporters. De 
verenigingen geven allen aan dat een dergelijke ruimte ook 
bijdraagt aan het betrekken van ouders bij de vereniging. 
Vaak kunnen zij ook extra kader werven onder deze 
ouders. Vanuit de ruimte zal goed zicht zijn op de baan. 
Ook andere activiteiten kunnen plaatsvinden in deze 
ruimte. De wens is om vanuit de buitenzijde van het 
gebouw toegankelijke toiletten te realiseren en afsluitbare 
lockers. In de komende maanden worden ook voor deze voorziening 
projectmatig de uitwerking, de locatie, de benodigde  vergunningen en het ontwerp nader bepaald. 
Over het beheer en onderhoud zullen duidelijke afspraken worden gemaakt met de gebruikers.

Realisatie van vier beachvolleybalvelden
De populariteit van beachvollybal neemt toe en daarmee ook de 
vraag naar beachvolleyvelden. In de wijk Leidsche Rijn en Vleuten/De 
Meern is er nog geen beachvolleybalaccommodatie beschikbaar. 
Vanuit de Stichting Beachvolleybal Utrecht is het verzoek gekomen 
tot aanleg van 4 beachvolleyvelden in deze wijk. 
Op dit moment lopen de gesprekken met de Stichting Beachvolleybal 
Utrecht om in samenwerking vier beachvolleybalvelden aan te 
leggen op de atletiekbaan. De beachvolleyvelden kunnen dan  
worden voorzien van vangnetten, zodat gelijktijdig gebruik met de 

atletiekverenigingen mogelijk is. Met een toevoeging van de beachvolleyvelden aan de atletiekbaan 
kan het gebruik van deze sportaccommodatie geïntensiveerd  worden. In de komende periode wordt 
verder gesproken met de Stichting Beachvolleybal Utrecht. 

Aanleg kunststofstrook voor bowls
De sportvereniging Bowls Club Oudenrijn ziet mogelijkheden om in de 
zomermaanden, voor een periode van 10 tot 12 weken op de baan te 
trainen. Hiervoor zou op de sportaccommodatie een kunstgrasstrook 
aangelegd moeten worden. Voorwaarde is voldoende toegankelijke 
toiletten. De Bowlsvereniging, die al bijna 40 jaar bestaat, biedt in de 
middaguren aan een groep enthousiaste senioren veel beweeg en sport 
plezier. Daarnaast is het samenkomen en elkaar ontmoeten een 
belangrijke drijfveer voor veel van de leden. Dit is een mooie toevoeging 
aan het huidig sportaanbod van het sportpark Amaliapark. In de komende 
weken wordt gewerkt aan het inpassen van een kunstgrasstrook en het 
maken van afspraken met de Bowls Club Oudenrijn.

Atletiekactiviteiten gericht op Leidsche Rijn worden uitgebreid 
Na de renovatie van de atletiekbaan en de realisatie van de ontmoetingsruimte willen de 
atletiekverenigingen en atletiekaanbieders hun activiteiten op de atletiekbaan uitbreiden. In overleg 
met Sport Utrecht en in samenwerking met de buurtsportcoaches zien zij mogelijkheden tot:  
 De organisatie van een heropeningsevenement, dat in de jaren erop terugkomt in de vorm van 

sportactiviteiten en een sportmarkt voor de mensen uit Leidsche Rijn en Vleuten/De Meern. Dit 
moet leiden tot meer bekendheid van de sportclubs en de mogelijkheden van het Amaliapark in 
Leidsche Rijn. 

Voorbeeld wachtruimte

Voorbeeld beachvolleybalvelden

Bowls

https://www.google.nl/url?sa=i&url=https://www.pinterest.com/pin/658440407995054191/&psig=AOvVaw2lScA1PZeUkEuwOBhWryQ1&ust=1593704043500000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCOirpK2wrOoCFQAAAAAdAAAAABAE
https://www.google.com/url?sa=i&url=https://www.vvvolta.nl/beach/informatie&psig=AOvVaw1dAfbXKLaNE5CTFs7ZMeEh&ust=1599819185036000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCLCn1YOt3usCFQAAAAAdAAAAABAE
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 De scholen in Leidsche Rijn betrekken bij het aanbod aan schoolatletiek. Het plan is om aan te 
sluiten bij het bestaande format en daarbij de samenwerking te zoeken met de buurtsportcoach 
en bijvoorbeeld het ROC. Op deze wijze kunnen vele basisschoolleerlingen uit Leidsche Rijn 
kennismaken met atletiek.

 Het organiseren van proef-/instaptrainingen voor mensen uit de wijk. Hierdoor wil men 
potentiële sporters vanuit de wijk Leidsche Rijn enthousiasmeren om te gaan sporten en 
bewegen en mogelijk lid te worden van een vereniging. 

 De hardloopaanbieders zien mogelijkheden hun reeds bestaande workshop-aanbod te vergroten.

Inschatting verhoogd gebruik
 Hellas Utrecht heeft aangegeven dat de animo en beschikbaarheid van trainers en begeleiders 

een aandachtspunt is. De vereniging geeft aan dat er op dit moment met beschikbare 
kader/trainers maximaal 50 nieuwe jeugdleden lid kunnen worden. In de komende 
netwerkbijeenkomst atletiek van SportUtrecht staat het werven van vrijwilligers en kader 
nadrukkelijk op de agenda. 

 De sportverenigingen spreken de verwachting uit dat door de aanwezigheid van ouders in de 
ontmoetingsruimte er meer gelegenheid is hen enthousiast te maken tot het inzetten voor de 
vereniging in de vorm van trainen of andere vrijwilligerstaken binnen de vereniging. Op dit 
moment heeft men nauwelijks contact met ouders omdat men niet op de baan aanwezig is of 
blijft wachten. 

 Hardloopvereniging Trecho verwacht meer leden vanwege betere voorzieningen, baan en 
calisthenicsapparaten en denkt meer workshops te kunnen geven in het weekend als er een 
dalurentarief wordt toegepast.

 Ook hardloopaanbieder Athletic Point verwacht meer workshops te kunnen geven als het 
gebouw aangepast is, de baan gerenoveerd en calisthenics-apparaten geplaatst zijn.

 Extra (wijk)evenementen die georganiseerd zullen worden door de verenigingen, zorgt voor 
incidenteel meer gebruik en zullen naar verwachting meer (jeugd)leden aantrekken.

 De interesse van individuele hardlopers en calisthenics-gebruikers is moeilijk in te schatten, 
hoewel we zien dat de calisthenicsparken in de stad, zeker in deze coronatijd, goed worden 
gebruikt. Door de combinatie van de mogelijkheid van zowel het hardlopen op de baan als 
gebruik van Calisthenics voorziening kan dit een aantrekkende werking hebben op bewoners uit 
de wijk die graag in een sociaal veilige omgeving willen (gaan) trainen.

 Verenigingen verwachten een grotere interesse in het gebruik van de atletiekbaan Amaliapark 
door de mogelijkheid van het gebruik van Calisthenics voorziening. Zij zien een toegevoegde 

Looptraining op de atletiekbaan 
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waarde in het aanbod aan de  huidige trainingsgroepen door voorafgaand of aansluitend een 
extra half uurtje been, buik of corestability-oefeningen aan te bieden.

 De bowls vereniging geeft aan dat een groep van ca. 15 leden gebruik zal maken van de 
mogelijkheid om elkaar te ontmoeten en door te trainen gedurende de zomer. Dit betreft een 
periode van 10 tot 12 weken, één keer per week een middag trainen op de atletiekbaan (12 x 15 
= 180 bezoeken per seizoen).

 Bij het realiseren van beachvelden bij de atletiekbaan, wordt in de periode mei tot september op 
door-de-weekse avonden door ca. 50 mensen gesport (5 x 50 = 250 bezoeken per week).

 De loopgroep Rob Druppers Academie maakt op dit moment gebruik van de atletiekbaan in 
Nieuwegein. Zijn lopers/deelnemers komen met name uit de wijk Leidsche Rijn, vanuit dit 
oogpunt zou hij zijn thuisbasis voor de drie hardloopgroepen graag naar Leidsche Rijn 
verplaatsen. Een belangrijke voorwaarde is het realiseren van de renovatie van de baan en de 
beschikbaarheid van de gewenste trainingsuren. De organisatie beslist daarover als de baan 
gereed is.  

 Wijkwelzijnsorganisaties en bootcampclubs zeggen het gebruik van de atletiekbaan in 
overweging te nemen, maar kunnen nog geen toezeggingen doen in dit stadium. In huidig 
aanbod van welzijnswerk bestaat het aanbod aan sport vaak korte cursussen en een groot 
wisselend aanbod. Langdurig gebruik (ofwel een seizoenreservering) is hierbij niet de 
verwachting. Hetzelfde geldt voor de bootcamporganisaties, in de afgelopen periode zijn er veel 
particuliere sportaanbieders opgericht die veelal clinics aanbieden van 10 weken. Een langdurige 
huurverbinding wordt hiervan vooralsnog niet verwacht.

Participatie
De participatie over nieuwe plannen voor de atletiekbaan lag middenin de periode waarin de 
coronacrisis op het hoogtepunt was. De geplande bijeenkomst is daardoor vervangen door 
telefonische interviews met stakeholders. Op 13 juli zijn vervolgens de resultaten hiervan ‘live’ 
besproken met een kleinere groep mensen in een bijeenkomst georganiseerd door SportUtrecht en 
de gemeente. 
Daarnaast is gebruik gemaakt van de resultaten uit het participatietraject dat in een eerder stadium 
is doorlopen voor de toevoeging van speelvoorzieningen in het Amaliapark. Naar aanleiding van dit 
participatietraject worden speelvoorzieningen gerealiseerd in het park, die extra speelvoorzieningen 
op de atletiekbaan onnodig maakten.
Op de website ‘Leidsche Rijn maken we samen’ is de aanpak van de atletiekbaan als project 
beschreven en kunnen mensen via de mail een reactie kwijt. Gedurende de verdere uitwerking zullen 
mensen worden geïnformeerd of betrokken bij bijvoorbeeld het plaatsen van het calisthenicspark of 
de toevoeging van de beachvolleybalvelden. 

Financiën
Voor de renovatie van de baan is budget gereserveerd voor 2021 en ook de toevoeging van het 
calisthenicsapparaat kan van dit budget worden bekostigd. De aanleg van de beachvolleybalvelden 
valt buiten het budget, voor het gebruik hiervan kan bijvoorbeeld een kostendekkende huur worden 
berekend, net zoals dit bij de beachvolleybalvelden op de ligweide bij Zwembad De Krommerijn is 
geregeld. De palen & materialen dienen door de Stichting zelf bekostigd te worden. Voor de 
renovatie van het gebouw is budget gereserveerd in de investeringsplanning voor 2021. 
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Planning
PLANNING

december 2020 Definitief uitwerkingsplan   

januari 2021 Bestekken maken    

februari 2021 Aanbesteding en baan en gebouw  

maart 2021 Selectie aannemers    

april - augustus 2021 Realisatie     

september 2021 Oplevering gerenoveerde baan en gebouw

Mogelijke knelpunten
Omwonenden maken bezwaar tegen meer gebruik
De atletiekbaan ligt tussen de woningen aan de Monarchvlinderlaan en de Busbaan Parkwijk. De 
bewoners zijn eraan gewend geraakt dat de baan ‘s avonds niet vaak of niet langdurig wordt gebruikt 
en in het weekend in het geheel niet. Meer gebruik betekent meer geluid en verlichting. Mogelijk 
hebben bewoners hier moeite mee. Goede communicatie (wijkberichten en informatie op wijk-
websites) is hierbij van belang. Het is echter ook mogelijk dat meer ‘ogen’ van bezoekers op de 
atletiekbaan een positief effect hebben op de overlast van hangende jongeren op de parkeerplaats 
van het Leidsche Rijn College.

Verkeerd gebruik door gebrek aan direct toezicht 
Door het openstellen van de atletiekbaan tegen een kleine vergoeding voor individuele sporters, 
wordt er gebruik gemaakt van de baan op tijden dat er geen toezicht is. Het gevaar op verkeerd 
gebruik en vandalisme is een aandachtspunt. Voor deze maatregel geldt om deze reden een 
pilotperiode van 2 jaar, waarin het gebruik en het animo goed gemonitord wordt.


